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Vážení spoluobčané,
i když krajinu pokrývá jen poprašek sněhu, přece jen nám to aspoň trochu připomíná 

předvánoční čas. Venku není zrovna nejtepleji, ale věřím, že i přes tuto skutečnost se většina 
z nás naladí svátečně a nejhezčí svátky v roce si náležitě užijeme.

V minulém zpravodaji jsem mimo jiné informoval o zahájení rekonstrukce části rozvodů 
NN v Suchdole, o jejich prodloužení ve stavební lokalitě na okraji obce a současně o zbudování 
nového osvětlení před obcí. Tyto práce již byly ukončené a nové zařízení slouží veřejnosti. 
Naopak teprve zahájené byly práce na realizaci projektu regenerace zeleně v obci. Projekt, 
který je podpořený dotací ze Státního fondu životního prostředí ČR realizuje zahradnická 
fi rma Živa Lysice. Nejdříve bylo v závěru letošního roku provedené kácení stromů a keřů 
včetně odstranění pařezů. Vlastní výsadba nové zeleně včetně provedení nových trávníků bude 
provedena v jarních měsících příštího roku. Dokončené, až na některé drobnosti, byly i práce 
na letošní nejnákladnější investiční akci – rekonstrukci fotbalového hřiště ve Vavřinci. Hrací 
plocha je zatravněna, byly zbudované další samostatné objekty nutné k provozu fotbalového 
hřiště, jako podzemní akumulační nádrž na vodu, přivaděč vody od závrtu a současně přiva-
děč od vodovodního řadu, který současně slouží jako nová přípojka vody do budovy kabin 
a sousedního sociálního zařízení. V první polovině příštího roku bude pořízeno nejnutnější 
vybavení fotbalového hřiště – střídačky, fotbalové brány, lavice na tribuně a dokončené drobné 
úpravy celého areálu. Zmíněné výsadby budou provedené i podél nově zbudovaného oplocení 
hřiště, což určitě celý areál ještě vylepší a bude přípravený ke slavnostnímu otevření. To co mě 
velice potěšilo, je aktivita místních sportovců, kteří si svépomocí provádějí úpravy stávajících 
kurtů ve Vavřinci, které jsou postupně přebudovávány na nové tréninkové hřiště. Za to jim 
patří velké poděkování a jejich počínání je kladně hodnoceno i dalšímí členy Rady obce.

Co se týká akcí připravovaných, zde je možné konstatovat, že je těsně před dokončením 
prováděcí dokumentace na rekonstrukci Kulturního domu ve Veselici a postupně je připra-
vováno podání žádosti na jednotlivé dotační tituly. V měsíci lednu budou podány žádosti na 
Ministerstvo pro místní rozvoj ČR – dotace na zbudování vstupního bytu a dále na Ministerstvo 
kultury ČR – dotace na vybavení nové veselické knihovny počítačovou technikou a software 
na katalogizaci knihovního fondu v našich třech místních knihovnách. V měsíci červnu 
budou podány další žádosti, a to o dotaci na zbudování turistické ubytovny v kulturním domě 
a současně na vybudování půjčovny kol a dalších sportovních potřeb.

Tolik pohled do nejbližší budoucnosti.
V závěru roku se již v naší obci stalo tradicí, že na přelomu listopadu a prosince si připomí-

náme nadcházející dobu Adventu při slavnostním rozsvěcování Vánočních stromů ve Veselici 
a Vavřinci. Bylo tomu tak i letos a na tomto místě bych chtěl poděkovat všem, kteří se podíleli 
na organizaci těchto akcí. Děkuji také vedení Mateřské školy Vavřinec za kulturní vystoupení 
na těchto akcích. Již druhým rokem zdobí vavřineckou náves velice podařený betlém, vhodně 
umístěný vedle Vanočního stromu. Letos je rozšířený o další postavy a věřím, že také letos 
uspějí společně v soutěži Nejkrásnější strom obce 2009, organizované Blanenským deníkem. 
Autorkám, kterými je paní Magdaléna Slouková z Vavřince a paní Eva Kupová ze Základní 
umělecké školy Blansko, tímto děkuji za netradiční propagaci naší obce.

Závěrem přeji všem spoluobčanům hezké Vánoce, hodně štěstí a zdraví do roku 2010.
Miloslav Novotný, starosta obce
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USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 18. 11. 2009

• Rada obce schvaluje Spisový a skartační řád Obú Vavřinec.

• Rada obce schvaluje Rozhodnutí o provedení fyzické inventarizace majetku obce k datu 
31.12.2008.

• Rada obce schvaluje smlouvu mezi obcí a JMK na poskytnutí dotace ve výši 50 000 Kč 
z rozpočtu JMK na pořízení materiálního vybavení JSDH obce.

• Rada obce souhlasí s návrhem nového uspořádání pozemků na k. ú. Suchdol v Moravském 
krasu, zpracovaného v rámci probíhající Komplexní pozemkové úpravy.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze OV Suchdol ze dne 12.10. 2009.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Finančního výboru ze dne 12. 10. 2009.

• Rada obce souhlasí s cenovou nabídkou předloženou společností SITA CZ a. s., Divize 
JIH, Holzova 14/730, 628 00 Brno, kterou se v roce 2010 mimo jiné navýší poplatek ze 
strany obce uvedené společnosti za likvidaci odpadů ze současné ceny 327 Kč za rok na 
cenu 332 Kč, to vše bez DPH.

• Rada obce bere na vědomí návrh zadání Územního plánu Sloup a ukládá starostovi obce 
zajistit v dané záležitosti více informací.

• Rada obce bere na vědomí otevřený dopis zpracovaný společně starosty měst Kunštátu 
a Letovic adresovaný zastupitelům členských obcí Svazku VAK měst a obcí okresu Blan-
sko, v němž starostové vyzývají členské obce a města k aktivnímu podílu na změně stanov 
s cílem Svazek reformovat. Rada obce se s obsahem dopisu neztotožňuje a nesouhlasí s tím, 
aby bylo hospodaření Svazku projednáváno veřejně v Zastupitelstvu obce Vavřinec.

• Rada obce souhlasí s ukončením Dohody o pracovní činnosti s p. Františkem Ševčíkem, 
bytem Vavřinec 74, na výkon správce parku a společenské místnosti v parku.

• Rada obce souhlasí s podáním žádosti o dotaci na Ministerstvo kultury ČR o příspěvek 
na pořízení software na katalogizaci knihovního fondu v Místních knihovnách Vavřinec, 
Veselice a Suchdol.

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 14. 12. 2009

• Rada obce projednala návrh Obecně závazné vyhlášky o odpadech na rok 2010 a dopo-
ručuje Zastupitelstvu obce projednat a schválit na nejbližší schůzi výši místního poplatku 
za odpady v roce 2010 v nezměněné výši 400 Kč.

• Rada obce projednala návrh Rozpočtového provizoria na I Q roku 2010 ve výši příjmů 
i výdajů 1 213 tis. Kč a doporučuje Zastupitelstvu obce projednat návrh na jeho nejbližší 
schůzi.

• Rada obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 10/2009 ve výši příjmů i výdajů 58,6 tis. Kč
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• Rada obce schvaluje smlouvu mezi obcí a JMK na poskytnutí dotace ve výši 3 470 Kč 
z rozpočtu JMK na zabezpečení akceschopnosti JSDH obce.

• Rada obce schvaluje smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu mezi 
obcí a společností E. ON Distribuce, a. s., se sídlem F. A. Gerstnera 2151/6, 37049 České 
Budějovice, jejímž předmětem je uložení části rozvodů NN v pozemku p. č. 315/1, k. ú. 
Suchdol v Moravském krasu, za smluvní cenu ve výši 1 040 Kč, jejíž úhrada bude obci 
provedena jednorázově po registraci smlouvy na KÚ Blansko.

• Rada obce schvaluje smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu mezi 
obcí a společností E. ON Distribuce, a. s., se sídlem F. A. Gerstnera 2151/6, 37049 České 
Budějovice, jejímž předmětem je uložení části rozvodů NN v pozemku p. č. 864/1, k. ú. 
Vavřinec na Moravě, za smluvní cenu ve výši 1 400 Kč, jejíž úhrada bude obci provedena 
jednorázově po registraci smlouvy na KÚ Blansko.

• Rada obce bere na vědomí návrh smlouvy o zřízení práva odpovídajícího věcnému 
břemenu mezi obcí a společností Telefonica O2 Czech Republic, a. s., se sídlem Za 
Brumlovkou 266/2, 140 22 Praha 4, jejímž předmětem je umístění 2 ks sloupů pro nad-
zemní komunikační vedení v pozemku p. č. 1220, k. ú. Veselice na Moravě. Rada obce 
s návrhem smlouvy nesouhlasí a ukládá starostovi obce zaslat uvedené společnosti návrh 
na provedení kabelizace vedení, a to z důvodu plánované opravy komunikace vedoucí 
podél podnikatelského areálu ve Veselici.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Kontrolního výboru dne 12. listopadu 2009.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Finančního výboru dne 30. listopadu 2009.

• Rada obce bere na vědomí Zápis z dílčího přezkoumání hospodaření obce Vavřinec za 
uplynulé období roku 2009 provedené pracovnicemi KÚ JMK.

• Rada obce bere na vědomí žádost p. Martina Zemana, bytem Sloup 185 o zařazení 
pozemku p. č. 2135, k. ú. Vavřinec na Moravě do pozemků určených k zastavění a ukládá 
starostovi tento požadavek předat k zapracování projektantovi, který bude zpracovávat 
návrh nového Územního plánu obce Vavřinec.

• Rada obce bere na vědomí pozvánku na VH Svazku VAK měst a obcí okresu Blansko, 
která se uskuteční 21.12.2009 a ukládá starostovi obce se valné hromady zúčastnit.

• Rada obce souhlasí s podáním žádosti o dotaci na Ministerstvo pro místní rozvoj ČR 
o příspěvek ve výši 550 tis. Kč na zbudování 1 vstupního bytu, který vznikne v KD Veselice 
při jeho rekonstrukci.

• Rada obce bere na vědomí informace starosty obce z porady starostů okresu Blansko 
s pracovníky KÚ JMK.

• Rada obce nesouhlasí s ústní nabídkou p. Pavla Zmeka, bytem Vavřinec 100, nabízejícího 
zprostředkování schůzky se zástupci dosud nejmenovaného investora, jehož cílem by bylo 
vybudování fotovoltaické elektrárny na území obce, z čehož by mohla obec získat fi nanční 
prostředky do svého rozpočtu.
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USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 16. 12. 2009

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu místostarosty obce z jednání rady obce za 
období od poslední schůze Zastupitelstva obce.

• Zastupitelstvo obce ruší obecně závaznou vyhlášku č. 1/2008, ze dne 12.12.2008 a schva-
luje obecně závaznou vyhlášku č. 1/2009, kterou se stanovuje místní poplatek za odpady 
na území obce Vavřinec v roce 2010 ve výši 400 Kč.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové provizorium na I. Q roku 2010 ve výši 1 213 tis.
Kč na straně příjmů i výdajů.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje Rozpočtové opatření č. 9/2009 a 10/2009 schválená 
Radou obce Vavřinec v období od poslední schůze Zastupitelstva obce.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové opatření č.11/2009 ve výši 53,5 tis. Kč na straně 
příjmů i výdajů.

• Zastupitelstvo obce ukládá Radě obce Vavřinec zorganizovat v měsíci lednu 2010 veřej-
nou schůzi pro občany Veselice za účelem projednání problematiky týkající se zastávky 
autobusů ve Veselici.

ZPRÁVY Z KNIHOVNY VE VESELICI

Vánoce v knihovně
V sobotu 21. listopadu se již podruhé sešly veselické děti na akci „Vánoce v knihovně“. 

Nachystáno pro ně bylo plno barevných papírů, pastelek, barev a lepidel, z  nichž pak 
vyráběly nejen ozdoby na stromeček a pro výzdobu vánočního stolu, ale i dárky pro své 
nejbližší. Po tvořivé práci a malém občerstvení jsme si ještě společně zazpívali koledy, každý 
z malých účastníků přednesl vánoční básničku a nakonec jsme ještě nazdobili stromeček. 
V naší knihovně prostě na jedno odpoledne zavládly Vánoce již koncem listopadu.

Cestovatelská beseda o Číně
V sobotu 5. prosince proběhla v prostorách Herny stolního tenisu ve Veselici cestovatelská 

beseda s Martinem Hájkem z Veselice. Čína je obrovská země – třetí největší na světě 
a nejlidnatější co do počtu obyvatel. Z poutavého vyprávění se na čtyřicet účastníků besedy 
například dozvědělo, jak vypadá Velká čínská zeď a zda je možné, aby byla vidět z vesmíru, 
jestli je do Zakázaného města v Pekingu možné volně vstoupit, co jí pandy a jak se jim žije 
v Pandí rezervaci. Dále jsme měli možnost projít bambusovým pralesem, plout na voru 
po řece Li, viděli jsme fotografi e krásných čínských hor a také poznali město Hongkong. 
Nejzajímavější pro přítomné však bezesporu byl vlastní život obyčejných Číňanů, zejména 
jejich (pro nás tak exotická) strava.

Chcete-li se dozvědět o cestě Martina Hájka a jeho přítelkyně Pavlíny Balcarové po 
Číně, Filipínách a Taiwanu více, články a fotografi e naleznete na internetových stránkách 
Blanenského deníku (blanensky.denik.cz).
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INFORMACE Z RWE

Vážený pane starosto,

z provozních důvodů a s cílem zjednodušení komunikace se zákazníky bude Zákaznická 
kancelář RWE v Blansku od 28.12.2009 ZRUŠENA.

Většinu záležitostí spojených se zemním plynem již ale můžete vyřídit pohodlně 
z domova:

•  prostřednictvím NONSTOP zákaznické linky 840 11 33 55, vždy za cenu místního 
hovoru

•  prostřednictvím bezplatné aplikace RWE ONLINE SERVIS na stránkách 
www.rwe.cz

•  e-mailem na adresu info@rwe.cz  
•  prostřednictvím aplikace Skype  

Více informací o možnostech komunikace a kontaktních místech RWE získáte na www.rwe.cz. 
Za případné komplikace se upřímně omlouváme. 

 Děkujeme Vám. Jiří Grégr 
vedoucí prodeje Retail 
Jihomoravská plynárenská, a.s.

Obě výše uvedené akce uspořádala Knihovna ve Veselici v rámci projektu „Do knihovny 
za kulturou a poznáním“ za podpory Ministerstva kultury ČR.

Protože se blíží závěr roku, chtěla bych touto cestou poděkovat všem, kdo mi letos byli 
nápomocni při organizaci kulturních akcí a těším se, že v příštím roce opět zrealizujeme 
některé další. Nachystáno máme například pokračování besedy o Novém Zélandu s panem 
Jiřím Márou, besedu o Taiwanu a Filipínách, povídání o sakrálních stavbách, výstavu v TIC 
ve Veselici a také několik akcí pro děti.

Pěkné a klidné Vánoce, hodně zdraví, pohody a štěstí v roce 2010 a také příjemné chvíle 
strávené ve společnosti krásných knih Vám všem přeje  Olga Hájková

MATEŘSKÁ ŠKOLA VAVŘINEC

Z bohatého programu pro děti, rodiče i veřejnost – září – prosinec 2009

ZÁŘÍ
Již od počátku nového školního roku 2009/2010, v měsíci září, jsme se radovali z nového 

dětského hřiště, na které jsme se všichni moc a moc těšili.
Počasí nám přálo a my jsme se tak mohli naplno věnovat dětským radovánkám na naší 

nové školní zahradě a s nadšením testovat a využívat nové herní atrakce k pohybovým 
i zájmovým aktivitám.

Na projektovou dokumentaci a zabudování jednotlivých stavebních herních prvků 
vynaložil zřizovatel MŠ – Obec Vavřinec nemalé fi nanční prostředky. Děkujeme.
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22.9. –  Návštěva divadelního představení v divadle Radost pohádka:,,O Smolíč-
kovi“

23.9. –  Návštěva příslušníků Policie ČR - ukázky práce s policejními psy, následná 
beseda se psovody

24.9.–  Revize tělovýchovného náčiní a nářadí a nově instalovaných tělovýchovných 
prvků a vybavení dětského hřiště

25.9. –  Zábavné odpoledne s rodiči
  - DRAKIÁDA
  - ZAHRADNÍ SLAVNOST – posezení a hry na nové školní zahradě

ŘÍJEN
9.10. – Návštěva ZŠ Sloup – ukázky výcviku dravců -vystoupení pro děti
16.10. –  Fotografování děti
18.10. –  Vítání občánků v obci
22.10. –  Návštěva divadelního představení v Blansku ,,Tetiny o podzimu“

LISTOPAD
28.11. –  Vystoupení dětí na rozsvěcení vánočního stromu ve Veselici
29.11. –  Vystoupení dětí na rozsvěcení vánočního stromu ve Vavřinci

PROSINEC
30.11. – 4.12. -,, My jsme čerti z pekla“ – dětské radovánky spojené s lidovými zvyky 

a tradicemi
3.12. –  Návštěva Mikuláše V MŠ, spojená s nadílkou za účasti rodičů
7.12. – 18.12. -,, Těšíme se na Vánoce“ společné prožívání radostného očekávání
11.12. –  Návštěva divadelního představení v Blansku ,, Kamarádi v Betlémě“
14.12. – Vánoční nadílka v MŠ
17.12. – Tvořivá dílna pro děti a rodiče – společné posezení u vánočního stromečku 

• poslech a zpěv vánočních koled • pečení a zdobení perníčků, výroba vánočních 
svícnů, ozdob, ….

Zahájení provozu – v pondělí dne 4. 1. 2010

Přejeme Vám i Vašim dětem  krásné a radostné Vánoce!

Za kolektiv zaměstnanců MŠ Vavřinec Eva Kaššaiová

ZPRAVODAJ ZE ZŠ SLOUP

Zápis do první třídy
Zápis do první třídy se koná ve čtvrtek dne 4. února 2010 od 15:00 hodin v jídelně 

ZŠ Sloup. Zapsány budou děti, které nejpozději do 31.8. 2010 dovrší 6 let.
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• Chcete-li dosáhnout odkladu povinné školní docházky, musíte písemnou žádost 
nejpozději do 31. května 2010 doložit doporučením lékaře nebo pedagogicko – psy-
chologické poradny.

• Podle školského zákona lze ve výjimečných případech zapsat na žádost rodičů dítě, 
které dovrší 1.9.2010 věk 5 let a 2 měsíce.

Pozvánka na ples
Tradiční školní ples se uskuteční v pátek 22. ledna 2009 od 20:00 hodin v kulturním 

domě. Hraje MEDIUM. Vstupenku v ceně 100 Kč si můžete zakoupit na sekretariátu školy 
a v prodejně paní Nečasové. V letošním roce budou vstupenky pouze v předprodeji.

Den otevřených dveří
V úterý 26. ledna se od 8:00 do 12:00 hodin uskuteční den otevřených dveří ZŠ Sloup.
• Prohlídka školy s průvodci – hosteskami
• Možnost návštěvy kterékoliv hodiny
• Výstavka prací a učebních pomůcek žáků 1. stupně
• Malé občerstvení, ochutnávka školních obědů
• Konzultace s ředitelem školy
• Možnost koupání v bazénu a vyzkoušení posilovny zdarma (nutno domluvit telefo-

nicky – 516 435 337).
Ze všech spádových obcí bude vypraven zvláštní autobus; přesné časy odjezdů upřesní 

ředitelky mateřských škol nebo vedení ZŠ Sloup.

Pojedeme do Srbska!
Tak už je to tady. Naši přátelé ze základní školy v srbském Kragujevaci ofi ciálně pozvali 

žáky ZŠ Sloup na přátelskou návštěvu, která by měla proběhnout na přelomu dubna a května. 
Nyní společně pracujeme na organizačním zajištění celé akce; několik podrobností však 
můžeme prozradit už teď.

Počítáme s tím, že pojede jeden autobus, to znamená 40 žáků. Přednost, samozřejmě, 
dostanou žáci z rodin, které nám pomohly s ubytováním našich přátel při jejich návštěvě 
Sloupu.

Všechny děti by měly být ubytovány v srbských rodinách, které jim budou zajišťovat 
snídaně a večeře; obědvat budeme ve škole.

Program návštěvy bude velmi pestrý:
• Prohlídka školy
• Návštěva muzea, královského divadla
• Soutěže mezi našimi a srbskými žáky
• Návštěva královského sídla první srbské dynastie
• Výlet do jeskyní, ZOO, projížďka historickým vlakem atd…
Sami vidíte, že Srbsko má co nabídnout. V současné době navíc prověřujeme možnosti 

poskytnutí fi nanční dotace Jihomoravského kraje, kterou bychom využili především na 
úhradu cesty.

Pavel Dočekal
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INFORMACE Z TJ VAVŘINEC

Milí sportovní přátelé, přestože za našimi okny uhodily první mrazíky, dění v Tělový-
chovné jednotě nezamrzá ani přes zimní období. Výbor TJ připravuje potřebné náležitosti 
k uspořádání valné hromady, řeší program týmů na zimní přípravu, změny v kádrech mužstev, 
další úpravy v kabinách a spoustu jiných věcí. Hráči po náročné podzimní části odpočívají, 
doléčují si zranění nebo si chodí každou sobotu odpoledne zakopat do meruny.

Ve zmíněné podzimní části nám nejvíce radosti udělala přípravka, která se umístila na 
druhém místě šestičlenné skupiny B. V jarních bojích se tak utká z okresní elitou. Do lepší 
skupiny totiž postoupily týmy Blanska, Boskovic, Boskovic B, Kunštátu, Černé Hory, Knínic 
a Rájce, což jsou samá zvučná jména. Snad se naši nejmenší v nabité konkurenci neztratí.

Další týmy na tom už tak dobře nejsou. Žáci se ani po spojení s Ostrovem neodlepili 
ze dna tabulky, byť se jim trenéři věnují s nasazením v pravdě příkladným. Oproti minulé 
sezóně si pohoršili i dorostenci, kterým odešlo několik klíčových hráčů. Jen díky slabším 
soupeřům není postavení v tabulce tak špatné. Muži jsou v nabité konkurenci okresního 
přeboru na posledním místě, se čtyřbodovou ztrátou na předposlední Sloup. Věřím, že 
v zimní přípravě všichni hráči poctivě potrénují a v jarní části své výkony zlepší.

Za zmínku stojí i úprava antukového kurtu pro tenis a volejbal, jejíž první fázi máme 
za sebou. Na celkem třech brigádách se podíleli sportovci z řad přípravky, žáků, dorostu 
i mužů. Doufejme, že to byla první vlaštovka a další pomoc bude následovat i od dalších 
sportovců. Rozhodující síla fungující organizace totiž nemůže přicházet jen z výboru, ale 
zejména od členů TJ samotných!

Závěrem bych všechny příznivce rád pozval nejen na naše internetové stránky (fotbal.
vavrinec.cz), kde se snažíme přinášet ty nejčerstvější informace z dění v organizaci, ale 
hlavně na valnou hromadu TJ, jenž se uskuteční 29. prosince v 17 hodin ve Společenské 
místnosti Vavřinec. Předneseny budou vyčerpávající informace z dění v organizaci i z rekon-
strukce fotbalového hřiště.

Krásné Vánoční svátky Vám všem za výbor Tělovýchovné jednoty přeje

Radek Štolpa, člen výboru TJ

U TECHNICKÝCH SPORTŮ SE HODNOTILO

V sobotu 12. prosince 2009 se sešli členové a příznivci Technických sportů Vavřinec na 
hodnotící členské schůzi. V 15 hodin odpoledne, ještě před zahájením rokování, proběhla 
malá oslava 30 roků od zbudování lyžařského vleku. Výbor a pozvaní hosté se dostavili do 
areálu u vleku. Prohlédli si vybavení chaty, vyprávěli o budování vleku v roce 1979 a chaty 
v roce 1980. Společně vystoupili na vrchol sjezdovky a spřádali plány na další možnosti 
zlepšení areálu.

Technické sporty se kromě vleku letos opět zaměřily hlavně na práci s mládeží. V zimních 
měsících se pravidelně každý pátek schází modelářský kroužek. Na jaře a na podzim jsme 
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uspořádali branný závod. Pro příznivce přírody jsme připravili besedu s jeskyňáři, exkurzi 
do podzemí a méně známých míst Moravského krasu. Přírodě jsme pomohli úklidem 
odpadků z okolí obce a Pustého žlebu. Největší akcí letošního roku byl dvoudenní zájezd 
do Krkonoš.

Nezapomínáme na tradice, a tak jsme opět zajistili ostatkový průvod masek, masopustní 
zábavu a pochování basy. Podíleli jsme se i na přípravě poutě.

Vynikající je spolupráce Technických sportů a vavřinecké Mateřské školy. Bez dětí si 
nedokážeme představit oslavu Svátku matek a rozsvícení Vánočního stromu. Již druhým 
rokem se nejmenší děti aktivně zapojily do jarního úklidu přírody. Na oplátku jsme pro 
děti připravili povídání o přírodě, karneval, posezení u táboráku, dětský den, zakončení 
školního roku a drakiádu.

Na závěr nám dovolte, abychom Vám všem popřáli nádherné Vánoce, veselého Silvestra 
a mnoho zdraví v roce 2010. A na co se můžete s námi příští rok těšit? Určitě na tradiční 
ostatky, besedu s jeskyňáři, vycházku do přírody a pokud napadne sníh, také na zimní 
radovánky. Děkujeme všem příznivcům a přátelům za podporu naší činnosti.

Zdeněk Kakáč

JESKYŇÁŘI V AKCI

Když v loňském roce byly v rámci velkých pozemkových úprav vyhloubeny severně 
Vavřince v trati Ve vrbkách odvodňovací příkopy, nikdo netušil, že hned první přívalová 
voda si zde otevře cestu do podzemí. Při sečení trávy, koncem letošního léta, našel pan Jiří 
Přikryl v odvodňovacím příkopu otvor o průměru asi 60 cm, který směřoval  mezi bílými  
vápencovými kameny do hloubky. Jirka, jako dobrý znalec přírody a krasu, ihned správně 
zhodnotil význam otevřeného ponoru, plně využil práva objevitele a podle své novorozené 
vnučky pojmenoval ponor na  Kristýnku. Průzkumu ponoru se ujala jeskyňářská skupina 
Topas a od poloviny září do poloviny prosince se na Kristýnce uskutečnilo patnáct pra-
covních akcí. Šachta hloubená v místě kudy si voda otevřela cestu do podzemí, vyústila 
v hloubce 4 m do kaverny 4 m dlouhé, 1,5 m vysoké a v nejvyšším profi lu přes 2 m vysoké. 
Kaverna byla vytvořena sborem mohutných vápencových bloků a končila zasutěným 
trativodem. Po vyhodnocení stability bloků a technických možností dalšího postupu, bylo 
rozhodnuto hloubit nad koncovým trativodem druhou šachtu. Po proniknutí do kaverny 
a vytěžení zasutěného trativodu bylo objeveno volné pokračování do hloubky 12,5 m, které 
je vytvořeno již v pevné skále. Strmě ukloněná chodba, široká 3 m, je v dosažené hloubce 
uzavřena závalem vápencových bloků a písčitého sedimentu, přes zával však lze nahlížet 
dál do hloubky odvodňovacího trativodu. Další průzkumné práce představují vyklízení 
vápencových bloků a sedimentů z koncového místa až na povrch a budou pokračovat na 
jaře. Jeskyňáři věří, že se jim podaří proniknout do neznámého odvodňovacího koridoru 
plošně velkého území situovaného severovýchodně od Vavřince, kde dosud chybí jakékoliv 
poznatky o hydrologii. Dosud bylo naše  úsilí věnováno především zabezpečení šachty 
skružemi a vlastní průkopové práce v odtokovém trativodu jsou před námi. Jeskyňáři Topasu 
děkují Zastupitelstvu obce Vavřinec za hmotnou i morální podporu a váží si  občanů, kteří 
nás u Kristýnky často se zájmem o naše dílo navštěvovali.  



Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec prosinec 2009

 - 10 -

INFORMACE Z ČINNOSTI SVAZU TĚLESNĚ POSTIŽENÝCH

Svaz tělesně postižených v České republice, o. s. místní organizace Vavřinec, zahájila 
svoji činnost v letošním roce uspořádáním výroční členské schůze v měsíci březnu, na 
níž byl zvolen nový výbor. Složení výboru je následující: předseda – Miroslav Ditrich, 
místopředseda – Františka Hrušková, jednatel – Jaroslava Celá, členské průkazy – Anna 
Ševčíková, pokladní – Božena Nečasová, členky výboru – Kopalová Jaroslava, Kovaříková 
Marta, Nečasová Jarmila, Moravcová Marie, Součková Emílie, Dvořáčková Marta, Ševčí-
ková Zdislava, Vintrová Jaroslava, Martinková Eva, Toufarová Jaroslava. Na tuto schůzi 
jsme zajistili přednášku MUDr. Gájové na téma „Choroby stáří“.

Z akcí připravených pro naše členy v průběhu letošního roku můžeme vyjmenovat: 6 x 
rehabilitační plavání v bazénu na poliklinice v Blansku, 10 hod. návštěvy solné jeskyně 
v Blansku. Každý týden ve čtvrtek v 16 hod. chodí naše členky cvičit do společenské míst-
nosti ve Vavřinci. Cvičení se účastní členky z Vavřince, Veselice a Nových Dvorů. Během 
cvičební doby, která trvá 45 minut proběhne rehabilitační cvičení na krční a bederní páteř 
a cvičení kyčlí vleže na zádech. Hudba z kazety doplňuje relaxaci. Po ukončení následuje 
posezení s besedou. Dále jsme pro své členy zajistili zájezd na výstavu do Věžek. Další 
zájezd se uskutečnil na akci Kouzelné Vánoce v Šebrově v zahradnictví u Kopřivů se zastáv-
kou v obchodním domě Globus. V srpnu se naši členové sešli při opékání párků u lyžařského 
vleku ve Vavřinci. V pátek 4. prosince jsme uspořádali Mikulášské odpoledne s přednáškou. 
Přednášku na téma sociální péče státu připravila Mgr. Petra Ševčíková. Začátkem října naše 
organizace zorganizovala pro členy týdenní rekondiční pobyt v Luhačovicích. Odměnou 
za práci výboru naší organizace byla velká účast členů při pořádání výše uvedených akcí. 
Závěrem přeji všem spoluobčanům do příštího roku hodně zdraví a štěstí.

Miroslav Ditrich, předseda

Jeskyňáři nebádají jen v okolí Vavřince, ale další dvě skupiny Devon a Kerberos inten-
zivně pracují na Suchdolsku. Členové skupiny Kerberos otevírají  šachtou nový vchod do 
Kamenného ponoru a z hloubky 18 m vytěžili již pěknou hromadu lomového kamene, který 
nabízí k odvozu. Kdo potřebujete stavební kámen, přijeďte si!!! Skupina Devon úspěšně 
pokračuje v průzkumu na závrtě Okrouhlík nedaleko Nových Dvorů. 

Prezentaci svých badatelských výsledků předvádějí každý rok jeskyňáři na již tradičním 
„Setkání s jeskyňáři“ organizovaném Technickými sporty Vavřinec. 

Igor Audy

Z ČINNOSTI SPOZ A SOCIÁLNÍ KOMISE

Vážení spoluobčané,

každý rok touto dobou Vás seznamuji s celoroční prací členek sociální komise. Nejvý-
znamnější letošní akcí byl zájezd do Městského divadla v Brně. Navštívili jsme představení 
amerického muzikálu Čarodějky z Eastweeku. Na rozdíl od loňského představení operety 
Mam’zelle Nitouche byla tato inscenace přijata s určitými rozpaky, způsobenými příliš 
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nekonvenčním přístupem autorů ke zpracovávané látce. V každém případě bylo toto nastu-
dování pro všechny zúčastněné zajímavým zážitkem a příjemně stráveným večerem.

Dále Vás chci informovat, že i v letošním roce se naše obec rozrostla o nové občany. Ve 
společenské místnosti obce Vavřinec jsme za účasti pana starosty uvítali 12 nových občánků. 
O kulturní obohacení akce se již tradičně postaraly děti z vavřinecké mateřské školy.

Také v tomto roce jsme připravili blahopřání pro občany, kteří se dožívají 50, 55, 60 
a 65 let. Pro občany, kteří oslavili 70, 75, 80 a více let jsme roznesli dárkové balíčky.

V měsíci květnu jsme nezapomněli ani na naše nejmilejší maminky a ke Dni matek jsme 
je navštívili s malým dárkem a přáním všeho nejlepšího.

Nyní, v adventním čase, nesmíme zapomínat ani na naše osaměle žijící občany. Přichá-
zíme za nimi s malou pozorností a přáním krásných Vánoc.

S nadcházejícím koncem roku se téměř každý člověk zamýšlí nad tím, co dobrého či 
zlého se mu v uplynulém roce přihodilo a očekává s nadějí rok nový. Za všechny členky 
sociální komise Vám přeji krásné Vánoce a vše nejlepší v roce 2010.

Za SPOZ a sociální komisi
Vladimíra Skotáková

VZPOMÍNKA NA ANTONÍNA ŠEVČÍKA  (1923 – 2000)

Dne 12. ledna si připomeneme 10 let od úmrtí našeho významného vavřineckého rodáka. 
Kdo byl Antonín Ševčík? Historik, dlouholetý archivář v brněnském Moravském zemském 
archivu, ale také velmi uznávaný odborník na historii našeho regionu.

Narodil se 7. června 1923 v jedné z původních zemědělských usedlostí ve Vavřinci na 
č. p. 9. („u Matoušků“ – přezdívka vznikla pro v minulosti často používaná jména Matouš). 
Zde také vyrůstal a prožíval se čtyřmi sourozenci svá mladá léta. Klasické gymnázium 
vystudoval v Brně, ale bohužel ihned po maturitě, tak jako mnoho jeho vrstevníků, byl 
nasazen na práci do Říše.

Po skončení II. svět. války a po návratu studoval na Filozofi cké fakultě Masarykovy univer-
zity v Brně dějepis a zeměpis. Od dokončení studia v r. 1950 pracoval v archivu města Brna 
a od r. 1955 v Moravském zemském archivu (MZA) Brno na různých, i vedoucích, místech. 
Odborné znalosti, nadšení pro věc, nevšední ochota, záhy získaly obdiv, důvěru a vděčnost 
návštěvníků archivu, čímž se trvale zapsal do paměti kolegů a všech badatelů. Po celý svůj 
život byl publicisticky velmi činný a mimo nemalého množství odborných prací pro náš region 
napsal v r. 1979 „Pojednání ze starších dějin Vavřince“ k 600. výročí první písemné zmínky 
o naší obci. Své mamince (rozené Ondrouškové) daroval k jejím 70. narozeninám rodinnou 
kroniku o rodu Ondroušků z usedlosti č. p. 9. Podrobně zpracovaná mnohastránková kronika 
obsahuje mimo jiné i mnoho zajímavého o dřívějším životě našich předků.

Převážnou část svého života A. Ševčík prožil v Brně, kde se také oženil a se svou ženou 
Annou společně vychovali syna Jiřího. Do své rodné obce často a rád jezdil „odpočívat“ při 
zemědělských a sadařských pracích. Takhle si ho většina z nás, sousedů, pamatuje. Pokud 
někdy v budoucnu bude „galerie významných osobností z Vavřince“, tak pan Antonín Ševčík 
by v ní měl mít čestné místo. Vzpomeňte se mnou na našeho rodáka, který zemřel 12. ledna 
2000 v Brně a kde je i pochován na Ústředním hřbitově.

Burget Rostislav
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VZPOMÍNKA

Dne 31. října 2009 zesnul ve věku 86 let pan Stanislav Jašek z Blanska. Na naší základní 
škole působil jako ředitel 20 roků až do jejího uzavření. Po celou dobu měl ten nejobtížnější 
pedagogický úkol: malé prvňáčky naučit číst, psát a počítat, vypěstovat v nich základní 
návyky, dovednosti, vychovávat dobré morální vlastnosti.

Určitě si mnozí občané připomenou dětská divadelní představení, sportovní akademie 
i kulturní programy, které režíroval. Rodiče těch nejmenších školáků jistě nezapomněli na 
nesmírně vlídný přístup a učitelský takt tohoto stále se usmívajícího kantora.

Ti, dnes již dospělí lidé, co se pod jeho vedením učili první písmenka, mu věnují tichou 
vzpomínku tak, jak si přála jeho rodina.

Odešel člověk skromný ve svém životě, ale bohatý ve své lásce a dobrotě.
kolegyně Anna Pokorná

KALENDÁŘ AKCÍ NA 
PROSINEC 2009 – LEDEN 2010

Valná hromada SDH Vavřinec  ...  27. 12.
Spol. místnost Vavřinec, začátek v 17 hod.

Výroční schůze TJ Vavřinec  .......  29. 12.
Spol. místnost Vavřinec, začátek v 17 hod.

Silvestr na rozhledně  ........... 31. 12. 2009
Otevřeno od 10 do 15 hod., teplé občerst-
vení zajištěno

Valná hromada SDH Veselice .. 9. 1. 2010
Místní pohostinství Veselice, zač. v 17 hod.

SEZNAM JUBILANTŮ V OBDOBÍ
 LISTOPAD – PROSINEC 2009

Níže jsou uvedeni pouze občané, kteří 
písemně souhlasili se zveřejněním údajů 

v INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI.

Jméno jubilanta Bydliště Věk
Štolpa Antonín Vavřinec 61 88 r.
Meluzín Oldřich Vavřinec 73 86 r.

Jubilantům srdečně blahopřejeme

SEZNAM DĚTÍ NAROZENÝCH
 V ROCE 2009

Michal Skoták Suchdol  58 
Barbora Sotolářová Veselice  99
Josef Závodník Suchdol  37 
Sofi e Horská Vavřinec  122
Jolana Kutlachová Vavřinec  131 
František Slezák Suchdol  20
Barbora Stiskálková Vavřinec  124 
Kevin Buchvaldek Vavřinec  58
Jiří Cihlář Veselice  82 
Viktorie Nováková Vavřinec  57
Justýna Surinčaková Veselice  74 
Adrian Opustil Veselice  66
Filip Tichý Suchdol  34
Rodičům přejeme hodně radosti 
z narozených dětí

AKTUÁLNÍ INFORMACE 
Z OBÚ VAVŘINEC

• Oznamujeme občanům z Vavřince, že došlo 
k přemístění poštovní schránky. Ta se nyní 
nachází vedle veřejného telefonního auto-
matu u budovy Obú Vavřinec.

• Rada obce Vavřinec se dále obrací na 
vlastníky automobilů, aby parkovali 
v průběhu zimního období pokud možno 
mimo místní komunikace a usnadnili tak 
provádění zimní údržby komunikací a svoz 
domovního odpadu.

Obecní úřad



Fotbalové družstvo TJ Vavřinec 
– muži jaro 2009

Rozsvícení Vánočního 
stromu ve Veselici

Rozsvícení Vanočního 
stromu ve Vavřinci

Vánoce ve veselické knihovně
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Mikuláš v MŠMikuláš v MŠ
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